
1647 6112 63: 3. beh. af f. t. 1. vedr. forsikring mod følger af ulykkestilfælde m. m. 1648 

Forslag til lov om ændring i lov om midler- 
tidigt tillæg til visse ydelser i henhold til ulyk- 
kesforsikringsloven, loven om invaliderente 
m. v. til tilskadekomne militære værnepligtige 
samt loven om invalideforsørgelse. (Om pris- 
talsregulering) 
vedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring i lov om arbejds- 
anvisning og arbejdsløshedsforsikring m. v. 
(Om ændret pristalsregulering) 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om Dan- 
marks deltagelse i det europæiske rumforsk- 
ningssamarbejde. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 51) 
findes i tidenden sp. 1515). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændringer i toldloven. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 4) 
findes i tidenden sp. 487, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 63). 

Der var stillet 12 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Henning Rasmussen: Som det fremgår af 
betænkningen, er udvalget enigt om, at ind- 
stille lovforslaget med de af finansministeren 
stillede ændringsforslag til vedtagelse. 

Om selve ,lovforslaget skal jeg ikke gøre 
mange bemærkninger, for vi lovfæster jo 
blot her de aftaler, der er truffet i EFTA 
om hurtig afvikling af tolden for industri- 
varer, således at tolden er endeligt afskaffet 
de syv lande imellem ved udgangen af 1966 
i stedet for som oprindelig aftalt ved ud- 
gangen af 1969. Videre nedsættes efter 
schweizisk ønske tolden på visse typer 
oste til 5 pet., og endelig afskaffes tetolden, 
begge dele ved udgangen af dette år. 

Adskillige af ændringsforslagene har di- 
rekte relation til selve lovforslaget. Det 
gælder dels en række mere redaktionelle 
ændringer, hvor man forskellige steder i 
toldloven retter den 31. december 1969 til 
den 30. december 1966, dels ændringsfor- 
slaget om, at der sker en tilbagebetaling 
af erlagt told på telagre pr. 31. december 
i år bortset fra de første 50 kg. 

Et  for de importerende firmaer betyd- 
ningsfuldt ændringsforslag går ud på, at 
det under visse omstændigheder skal være 
muligt at få tilbagebetalt for meget erlagt 
told, men dog således, at der fradrages 250 
kr. i tilbagebetalingen, såfremt klarereren 
selv helt eller delvis er skyld i, at der er 
betalt for meget i told. Dette ændringsfor- 
slag er fremkommet, efter at finansmini- 
steren har forhandlet med de interesserede 
erhvervsorganisationer og har opnået enig-, 
hed med dem. Herved løses et spørgsmål, 
som længe har været en kilde til irritation 
for de importerende virksomheder, idet 
mange af disse bar følt den nuværende lov- 
givning som uretfærdig. 

Et  af de øvrige ændringsforslag, nemlig 
forslaget om afskaffelse af tolden på 80 øre 
pr. kg for kaviar, nedsættelse af tolden fra 
15 pet. til 6 pet. for visse garvede og be- 
redte pelsskind og om afskaffelse af tolden 
på 0,6 øre pr. kg for visse typer krydsfinér, 
er en følge af den seneste dansk-russiske 
handelsaftale, idet det her drejer sig om 
varer, som vi fortrinsvis eller i hvert fald 
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[Henning Rasmussen.] 
i meget høj grad importerer fra Sovjetullio- 
nen. De sovjetrussiske forhandlere lagde 
megen vægt på, at Danmark gav disse ind- 
rømmelser, der iøvrigt ikke betyder så 
meget i penge, og som må skønnes at have 
meget lille virkning i øvrigt her i landet. 

Endelig skal nævnes det ændringsfor- 
slag, hvorved listen over visse effekter, der 
kan indføres toldfrit til midlertidigt brug 
her i landet ved filmsoptagelser, kongresser, 
udstillinger o.s.v., udvides til også at 
omfatte kostumer, dekorationer o.lign. 

Udvalget er som nævnt helt enigt, og 
jeg skal derfor på alle udvalgsmedlemmers 
vegne anbefale, at man stemmer for samt- 
lige ændringsforslag. Så skal jeg lige gøre 
opmærksom på, at det bliver nødvendigt 
med et ganske kort udvalgsarbejde inden 
tredje behandling. 

Finansministeren (Poul Hansen): Jeg 
takker udvalget for tilslutningen til lov- 
forslaget og til de stillede ændringsforslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslagene nr. 1-2, § 1, således 
ændret, ændringsforslagene nr. 3-10, § 2, 
således ændret, § 3, ændringsforslag nr. 11, 
§ 4, således ændret, og ændringsforslag nr. 
12 om indsættelse af en ny paragraf 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
indfødsrets meddelelse. 

(Lovforslaget (nr. 64) findes i tillæg A. 
sp. 497, fremsættelsen i tidenden sp. 1503). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Axel Ivan Pedersen: Alle ansøgninger, der 
vedrører de på lovforslaget optagne an- 
søgere, er behandlet indgående i indføds- 
retsudvalget og godkendt af dette udvalg, 
og det er derfor ikke nødvendigt at sende 
lovforslaget til udvalgsbehandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
oprettelse af en boligfond [af Arne Larsen 
m. fL]. 

(Lovforslaget (nr. 59) findes i tillæg A. 
sp. 459, fremsættelsen i tidenden sp. 1283). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Boligministeren (Carl P. Jensen): Når 
man erindrer det ærede medlem hr. Arne 
Larsens tale ved fremsættelsen af det lov- 
forslag, vi i dag har til første behandling, 
og sammenholder den med forslagets ind- 
hold, så forekommer det mig lidt vanske- 
ligt at finde sammenhæng med den linje, 
man fra forslagsstillernes side gerne ville 
have at forslaget skulle være udtryk for, 
nemlig intet mindre end en total omlægning 
af byggeriets finansiering, hvis resultater 
skulle indebære en væsentlig billiggørelse 
af lejen i dagens nybyggeri. Jeg har også 
noget svært ved at få øje på det sociale 
sigte, der skulle være tale om i så henseende, 
men det skal jeg komme tilbage til. 

Inden jeg går nærmere ind på det fore- 
liggende forslag, vil jeg gerne komme med 
et par mere generelle bemærkninger om 
byggeriets finansieringsforhold, som lov- 
forslaget jo omhandlei. 

Man har fra det almennyttige byggeri, 
bl. a. også fra Danmarks Lejerforbund, gang 
på gang givet udtryk for ønsket om en fast, 
lav byggerente, og man er i de senere års 
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